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Zápisnica z 21. zasadnutia výboru Snemu SAV,  

ktoré sa uskutočnilo hybridnou formou dňa 13. decembra 2022 o 13:00 hod.  

v zasadačke č. 119  v Úrade SAV 

 

Prítomní:  D. Antolová, J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár, K. Nemoga, 

R. Passia  

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Kontrola správnosti zápisnice 

4. Informácie zo zasadnutia VR SAV 

5. Príprava zasadnutia snemu 

6. Rôzne 

7. Záver 

 

K bodu 1 

Predseda Snemu SAV R. Passia otvoril hybridné zasadnutie výboru o 13:00 hod. Za zapisovateľku bola 

určená D. Antolová a za overovateľa M. Kadúc. 

K bodu 2 

Program zasadnutia výboru bol jednomyseľne schválený. 

K bodu 3 

K zverejnenej zápisnici z 20. zasadnutia výboru snemu neboli pripomienky. 

K bodu 4 

Informácie zo zasadania Vedeckej rady SAV podal Ľ. Kľučár. Na zasadnutí bol prerokovaný a schválený 

návrh na udelenie vedeckej hodnosti DrSc. MVDr. Daniele Antolovej, PhD. z Parazitologického ústavu SAV, 

v. v. i. a Ing. Ľubomírovi Medveckému, PhD. z Ústavu materiálového výskumu, v. v. i.  

V ďalšom bode riešila VR odvolanie uchádzača voči neuznaniu kvalifikačného stupňa IIa. Keďže uchádzač 

nesplnil kvantitatívne kritériá a VR neakceptovala jeho zdôvodnenie, bolo odvolanie zamietnuté.  

V bode rôzne prebehla diskusia o Pláne obnovy a odolnosti, ktorý sa z viacerých dôvodov nedá vedeckými 

inštitúciami a vysokými školami objektívne čerpať. Navrhnuté bolo, aby zástupcovia organizácií 

zorganizovali stretnutie a pokúsili sa zvrátiť nepriaznivý stav. 

K bodu 5 

V rámci prípravy decembrového zasadnutiu snemu bola prerokovaná pripomienka k Zásadám návrhu 

a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2023. M. Jakubík z Astronomického ústavu SAV, v. v. i. navrhol, 

aby príspevok P SAV na výdavky na plyn, teplo a TÚV nebol vo výške 90 % nákladov, ale v plnej výške 

reálnych nákladov organizácií. K. Nemoga uviedol, že situácia AsÚ je špecifická, keďže budovy na 

Lomnickom štíte a Skalnatom plese vykurujú elektrinou, ktorú im dodáva J&T a nemajú tak možnosť 

ovplyvniť stanovenú cenu. K. Gmucová konštatovala, že uhradenie 10 % ceny za plyn, teplo a vykurovanie 

organizáciami je opatrenie, ktoré stimuluje šetrenie a pre jeden ústav by sa zásady nemali meniť paušálne. 

P SAV navyše deklarovalo, že špecifické požiadavky ústavov zohľadní individuálne a existujú možnosti, ako 

takéto prípady vyriešiť. Po ďalšej diskusii si túto pripomienku výbor snemu neosvojil. Výbor sa ďalej 



2 
 

dohodol, že v prípade, že na zasadnutí snemu vznikne k bodu „Informácia o aktuálnej situácii“ v súvislosti 

s výsledkami akreditácie ústavov rozsiahla diskusia, bude presunutá do bodu Rôzne.    

Schválený bol návrh zloženia pracovných komisií na zasadnutí snemu 20. 12. 2022: 

Mandátová komisia: M. Kadúc (predseda), V. Hvozdíková, D. Antolová 

Návrhová komisia:  J. Gálik (predseda), V. Hvozdíková, K. Nemoga 

Zapisovateľka:  A. Kalistová 

Overovateľ:                 J. Gálik 

Zasadnutia P SAV, ktoré sa uskutoční 15. 12. 2022, sa zúčastní R. Passia a K. Nemoga. Na zasadnutí P SAV 

12. 1. 2023 sa okrem predsedu snemu zúčastní V. Hvozdíková. 

Januárové zasadnutie výboru sa uskutoční v pondelok 23. januára 2023 o 13:00 hod., forma konania sa 

upresní v novom roku. 

K bodu 6 

V bode rôzne R. Passia uviedol, že bolo doručené oznámenie od doc. Ing. Štefana Rosinu, PhD., MBA o jeho 

odstúpení z funkcie člena VR SAV s okamžitou platnosťou. Prerokovaný bol spôsob voľby kandidáta na 

uvoľnené miesto vo VR.  O ďalšom postupe rozhodne predseda snemu po právnej konzultácii s L. 

Lapšanským, aby sa vyjasnilo, či postupovať podľa pôvodného postupu, podľa ktorého bola volená 

aktuálna VR, alebo podľa nového zákona o SAV.   

Voľby by sa následne mali uskutočniť na zasadnutí snemu spojenom s odpočtom činnosti P SAV v polovici 

jeho funkčného obdobia. Ľ. Kľučár zároveň navrhol, aby členovia P SAV dali výboru vyjadrenia k svojej 

činnosti za uplynulé obdobie vopred, aby sa výbor na diskusiu mohol pripraviť.  

K. Nemoga uviedol, že sa zúčastnil na konferencii o vedeckom publikovaní v Tromso v Nórsku a plánuje na 

túto tému pripraviť seminár. 

R. Passia a Ľ. Kľučár sa zúčastnili udeľovania cien akadémie v Smoleniciach, na ktorom boli po prvýkrát 

udelené ceny  spolu zástupcom všetkých oddelení vied. Zlatú medailu SAV dostal Ján Dusza z Ústavu 

materiálového výskumu SAV, v. v. i., a Fedor Gömöry z Elektrotechnického ústavu SAV, v. v. i. 

Ľ. Kľučár otvoril otázku afiliácií autorov na publikáciách. V roku 2023 bude na výkonové financovanie 

určených len 6 % z fondu predsedníctva, ktoré budú prerozdelené podľa výsledkov akreditácie. V tomto 

roku teda problematiku afiliácií nie je potrebné intenzívne riešiť, lebo neovplyvní výkonové financovanie 

organizácií. V rámci diskusie bolo spomenuté, že pretrváva problém s vyhľadávaním niektorých 

dokumentov na stránke SAV. Vyhľadávanie je neprehľadné a je potrebné komplikovane preklikávať 

jednotlivé záložky, v ktorých by mohol byť vyhľadávaný dokument umiestnený.  

K bodu 7 

R. Passia ukončil zasadnutie výboru o 14:35 hod. 

 

Zapísala: D. Antolová 

Overil: M. Kadúc 

 

V Bratislave dňa 22. 12. 2022                     R. Passia 

                                                                                                          predseda Snemu SAV 

           


